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Πληροφορίες 
για 

προγράµµατα 
 
Απευθυνθείτε 
στην αναπτυξιακή 
εταιρία του ΕΕΘ 
«Ο Σύµβουλος 
του 
Επαγγελµατία» 
 
Για πληροφορίες 
σχετικά µε τα 
προγράµµατα 
ενίσχυσης 
επιχειρήσεων: 
 
-Νέων 
επιχειρήσεων  
-Επιδότηση 
εισφορών 
-ΟΑΕ∆ 
  
Καλέστε δωρεάν 
στο: 
800 11 15 15 15 

 
 

Τα φαινόµενα της  
παραµεσιτείας κατήγγειλε  
το ΕΕΘ σε Σ∆ΟΕ και ΥΕ∆∆Ε 

 
 
Το θέµα της παραµεσιτείας, που εξελίσσεται 
σε µείζον πρόβληµα για τους επαγγελµατίες 
µεσίτες, παρουσίασαν στους διευθυντές του 
Σ∆ΟΕ και τη ΥΕ∆∆Ε ο πρόεδρος του ΕΕΘ 
Μιχάλης Ζορπίδης και το µέλος του ∆Σ του 
ΕΕΘ και πρόεδρος του Παρατηρητηρίου 
Ακινήτων του Επιµελητηρίου Κώστας 
Γεωργάκος. Η ανταπόκριση των δύο 
δηµοσίων λειτουργών υπήρξε άκρως 
ικανοποιητική, αφού και οι δύο 
δεσµεύθηκαν να αξιοποιήσουν ελεγκτικά 
κάθε πληροφορία που θα περιέλθει σε 
γνώση τους.  
Ειδικότερα ο διευθυντής του Σώµατος 
∆ίωξης Οικονοµικού Εγκλήµατος στη 
Θεσσαλονίκη ∆ηµήτρης Μαυρίδης 
διαβεβαίωσε ότι η υπηρεσία του θα κινηθεί 
τάχιστα σε περιπτώσεις παραµεσιτείας 
µέσω ∆ιαδικτύου, όπως και σε µεγάλες 
υποθέσεις που θα του καταγγελθούν.  
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Αντίστοιχα ο διευθυντής της νεοσύστατης Υπηρεσίας Ερευνών και 
∆ιασφάλισης ∆ηµοσίων Εσόδων στη Θεσσαλονίκη Ανέστης 
Ισδράς δεσµεύθηκε ότι η υπηρεσία του θα διερευνά άµεσα κάθε 
καταγγελία για παραµεσιτεία που θα φτάνει στα χέρια του, ενώ 
ταυτόχρονα ζήτησε να υπάρχει συστηµατική επαφή και 
συνεργασία µε το Επιµελητήριο.   
Με αφορµή τις δύο συναντήσεις ο πρόεδρος του ΕΕΘ Μιχάλης 
Ζορπίδης δήλωσε: «Μία από τις µεγάλες πληγές της αγοράς είναι 
το παρεµπόριο σε όλες του τις µορφές, άρα και η παραµεσιτεία. Οι 
επαγγελµατίες δεν αντέχουν τον αθέµιτο ανταγωνισµό, ούτε τη 
δυσφήµιση των δραστηριοτήτων τους. Το ΕΕΘ θα επιµείνει να 
ζητάει τη συνεργασία των φορέων της πολιτείας για την πάταξη 
φαινοµένων παρανοµίας, αλλά και να διατυπώνει προτάσεις για το 
πώς θα αντιµετωπιστούν αποτελεσµατικά τέτοια φαινόµενα. Οι 
άνθρωποι της αγοράς βιώνουν εδώ και χρόνια µια πολύ δύσκολη 
κατάσταση στην πραγµατική οικονοµία και ότι µπορεί να γίνει για 
τη στήριξή τους θα έχει την αρωγή του Επιµελητηρίου».   
 
 
…………………. 

 
 
 

Οριακή υποχώρηση 
της ανεργίας 

 
 
 
Οριακή υποχώρηση στο 26,4% σηµείωσε η ανεργία τον Ιούλιο, 
από το -πτωτικά αναθεωρηµένο- 26,7% του Ιουνίου, σύµφωνα µε 
τα µηνιαία στοιχεία που δηµοσίευσε η Ελληνική Στατιστική Αρχή 
την Πέµπτη. 
Οι άνεργοι διαµορφώθηκαν σε 1.281.686 άτοµα, σηµειώνοντας 
µείωση κατά 69.413 άτοµα σε σχέση µε τον Ιούλιο του 2013 (-
5,1%) και κατά 12.212 άτοµα σε σχέση µε το Ιούνιο του 2014 (-
0,9%). 
Από την άλλη, οι απασχολούµενοι αυξήθηκαν κατά 72.657 άτοµα 
σε σχέση µε τον Ιούλιο του 2013 (+2,1%) και κατά 34.218 άτοµα 
σε σχέση µε το Ιούνιο του 2014 (+1,0%) και ανήλθαν στα 
3.581.832 άτοµα. 
Το υψηλότερο ποσοστό ανεργίας εξακολουθεί να πλήττει τα άτοµα 
ηλικίας 15-24 ετών, αν και υποχώρησε στο 50,7% από 58,2% τον 
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Ιούλιο του 2013. Ακολουθούν οι ηλικίες 25-34 ετών, µε ποσοστό 
ανεργίας 35,4% έναντι 36,1% ένα χρόνο νωρίτερα. 
Το ποσοστό παραµένει υπερδιπλάσιο της ανεργίας στην 
ευρωζώνη, στο 11,5 % τον Ιούλιο, καθώς χιλιάδες επιχειρήσεις στη 
χώρα έχουν βάλει λουκέτο εξαιτίας της εξαετούς ύφεσης. 
 
 
………….. 
 

 
Λογιστές και φοροτεχνικοί 
εντάσσονται στο νέο ΕΣΠΑ 

 
 
Ιδιαίτερο ενδιαφέρον για το αίτηµα της διοίκησης του Οικονοµικού 
Επιµελητηρίου Ελλάδος για την ένταξη νέων οικονοµολόγων, αλλά 
και λογιστών-φοροτεχνικών, καθώς και επιχειρήσεων, που 
δραστηριοποιούνται στην παροχή οικονοµικών υπηρεσιών, 
στο νέο ΕΣΠΑ, έδειξε ο υπουργός Ανάπτυξης, Νίκος ∆ένδιας, κατά 
τη συνάντηση τους, παρουσία του Γενικού Γραµµατέα του 
υπουργείου, Πάτροκλου Γεωργιάδη. 
Συγκεκριµένα, ο κύριος ∆ένδιας, στο πλαίσιο του τοµεακού 
προγράµµατος «Ανταγωνιστικότητα, Επιχειρηµατικότητα και 
Καινοτοµία», του ΕΣΠΑ 2014-2020, αντιµετώπισε θετικά τα όσα 
άκουσε από τους εκπροσώπους του επιµελητηρίου, και τα οποία 
είναι τα εξής: 
- Ένταξη νέων οικονοµολόγων και λογιστών φοροτεχνικών για 
επιδότηση των δραστηριοτήτων τους, είτε ατοµικά είτε µε εταιρική 
µορφή (για έναρξη νέων επιχειρήσεων) 
- Ενίσχυση των επιχειρήσεων, που δραστηριοποιούνται στην 
παροχή οικονοµικών υπηρεσιών (µελέτες, λογιστικές-φοροτεχνικές 
υπηρεσίες, επενδυτικοί σύµβουλοι, κλπ). 
- Χρηµατοδότηση του Οικονοµικού Επιµελητηρίου της Ελλάδας, µε 
σκοπό την υλοποίηση του ερευνητικού του έργου σε θέµατα 
ανάπτυξης, σύνδεσης έρευνας και αγοράς εργασίας, ενίσχυσης 
της επιχειρηµατικότητας, ανάπτυξη οικονοµικών δεικτών σε 
συνεργασία µε Πανεπιστηµιακά Ιδρύµατα και άλλους 
επιστηµονικούς οργανισµούς. 
Σύµφωνα µε σχετική ανακοίνωση, η παρέµβαση αυτή έγινε, καθώς 
έχει παρατηρηθεί ότι σε προγράµµατα του ΕΣΠΑ 2007-2013 δεν 
εντάσσονταν στα κριτήρια επιλεξιµότητας οι δραστηριότητες του 
οικονοµολόγου και λογιστή φοροτεχνικού. 
 



 
 

Επαγγελµατικό Βήµα On Line 4

 
 

Οι τιµές στην Ελλάδα 
υποχωρούν επί 19 µήνες 

 
 
 
Ο αποπληθωρισµός επιταχύνθηκε στο 0,8% τον Σεπτέµβριο από 
0,3% τον Αύγουστο, σύµφωνα µε τα στοιχεία που ανακοίνωσε η 
Ελληνική Στατιστική Αρχή (ΕΛΣΤΑΤ). Είναι ο υψηλότερος που 
καταγράφεται από τον Ιούνιο, όταν είχε διαµορφωθεί στο 1,1%. 
Οι τιµές στην Ελλάδα υποχωρούν εδώ και 19 µήνες, ωστόσο, οι 
αποπληθωριστικές πιέσεις περιορίζονταν συνεχώς µέχρι τον 
Αύγουστο. Ο µεγαλύτερος αποπληθωρισµός είχε καταγραφεί τον 
Νοέµβριο του 2013, στο 2,9%. 
Ο εναρµονισµένος αποπληθωρισµός επιταχύνθηκε και αυτός στο 
1,1% από 0,2% τον Αύγουστο. Αναλυτές είχαν προβλέψει ότι θα 
διαµορφωνόταν στο 0,5%. 
Αποπληθωριστικές πιέσεις καταγράφονται και στην ευρωζώνη, 
όπου ο πληθωρισµός διαµορφώθηκε στο 0,3% τον Σεπτέµβριο, 
στο χαµηλότερο επίπεδο από την έναρξη της κρίσης πριν από 5 
έτη. 
 
 
 
……………… 
 

 
 

«Γωνιές stock» στα εµπορικά 
και κατάργηση εκπτώσεων 

 
 
 
Να έχουν το δικαίωµα και τα κοινά καταστήµατα να δηµιουργούν 
«γωνιές stock», καθώς επίσης να καταργηθούν οι ενδιάµεσες 
εκπτωτικές περίοδοι, προτείνει η Εθνική Συνοµοσπονδία 
Ελληνικού Εµπορίου (ΕΣΕΕ) στο πλαίσιο των συνεδριάσεων της 
οµάδας εργασίας του υπουργείου Ανάπτυξης και 
Ανταγωνιστικότητας, µε στόχο την εκπόνηση κώδικα δεοντολογίας 
για τις εκπτώσεις, προσφορές, προωθητικές ενέργειες και 
διαχείριση αποθεµάτων. 
Η ΕΣΕΕ,  µεταξύ άλλων προτείνει τα εξής: 
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• Ως προς τις εκπτώσεις, πρέπει να καταργηθούν οι 
ενδιάµεσες εκπτωτικές περίοδοι.  Οι τακτικές εκπτώσεις πρέπει να 
έχουν σαφή ηµεροµηνία έναρξης και λήξης και οι µέρες να είναι 
συνεχόµενες. 

• Επειδή κάθε περιοχή έχει τις ιδιαιτερότητές της, τουλάχιστον 
η διενέργεια εποχιακών και θεµατικών προσφορών να καθορίζεται 
από τον τοπικό εµπορικό σύλλογο σε συνεργασία µε την Τοπική 
Αυτοδιοίκηση.  

• Να είναι σαφής η χρονική διάρκεια των προσφορών (πχ. 
«10ήµερα ή 15νθήµερα προσφορών). 

• Οι διπλές διαγραµµένες τιµές και η χρήση ποσοστών να 
επιφυλάσσονται µόνο για τις εκπτώσεις. 

• Να απαγορεύονται οι εκπτώσεις - προσφορές - προωθητικές 
ενέργειες τις 30 ηµέρες που προηγούνται των τακτικών 
εκπτώσεων. 

• Η χρονική διάρκεια των προσφορών να µην υπερβαίνει το 
50% της αµέσως προηγούµενης χρονικής περιόδου κατά την 
οποία τα προσφερόµενα προϊόντα διατίθενται στη τιµή στην οποία 
δηλώνεται ως αρχική, χρησιµοποιώντας συγκεκριµένο τρόπο 
µέτρησης που βγαίνει µε µαθηµατικό τύπο και χρησιµοποιείται στο 
εξωτερικό. 
 
 
 
………………… 
 
 

 
Σε ελεύθερη πτώση 
εισαγωγές - εξαγωγές 

 
 
Πτωτικά κινήθηκαν τον Αύγουστο τόσο οι εισαγωγές, όσο και οι 
ελληνικές εξαγωγές, σύµφωνα µε τις πρώτες εκτιµήσεις της 
ΕΛΣΤΑΤ για την πορεία των εµπορευµατικών συναλλαγών της 
χώρας. 
Ειδικότερα, η συνολική αξία των εισαγωγών-αφίξεων ανήλθε στο 
ποσό των 3.283,1 εκατ. ευρώ, έναντι 3.926,7 εκατ. ευρώ τον 
Αύγουστο 2013, παρουσιάζοντας µείωση 16,4% (χωρίς τα 
πετρελαιοειδή παρουσίασε µείωση 13%). 
Η συνολική αξία των εξαγωγών-αποστολών ανήλθε στο ποσό των 
2.052,6 εκατ. ευρώ, έναντι 2.180,9 εκατ. ευρώ τον Αύγουστο 
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πέρυσι, παρουσιάζοντας µείωση 5,9% (χωρίς τα πετρελαιοειδή 
παρουσίασε µείωση 6,1%). 
 
 
………………….. 
 
 

 
Σε ελεύθερη πτώση 
οι τιµές των ακινήτων 

 
 
 
Πτωτικά θα συνεχίσουν να κινούνται τουλάχιστον µέχρι το τέλος 
του έτους οι τιµές των κατοικιών, οι οποίες υποχωρούν ήδη 7% 
στη διάρκεια του 2014. 
Παρά την πτώση των τιµών κατά 42% σε πραγµατικές τιµές 
(36,4% σε ονοµαστικές) µεταξύ τρίτου τριµήνου 2008 και δεύτερου 
τριµήνου 2014, εντούτοις η υποχώρηση θα συνεχιστεί, όπως 
υποστήριξε ο Θ. Μητράκος, υπεύθυνος του τµήµατος ανάλυσης 
αγοράς ακινήτων της Τράπεζας της Ελλάδος κατά τη διάρκεια 
παρουσίασης στο συνέδριο Prodexpo.  
Η µεγαλύτερη πτώση καταγράφεται στα δύο µεγαλύτερα αστικά 
κέντρα, Αθήνα και Θεσσαλονίκη, καθώς και στα παλαιότερα 
ακίνητα. Στο διάστηµα 2008-2014, οι τιµές των διαµερισµάτων 
στην Αθήνα υποχώρησαν 38,8%, στη Θεσσαλονίκη 38,5% και στις 
άλλες πόλεις 34%. 
Ενδεικτικά της κατάστασης στην αγορά είναι τα στοιχεία για τις 
συναλλαγές. Από 215.100 το 2005 προβλέπεται πως θα 
υποχωρήσουν σε µόλις 35.000 το 2014 (47.600 το 2013). Στην 
Αθήνα, ενώ το 2005 είχαν πραγµατοποιηθεί 68.800 συναλλαγές, 
το 2013 καταγράφονται µόλις 11.600. 
 
Πρώτα θα ανακάµψουν τα επαγγελµατικά 
 
Όσο για το πρώτο τµήµα της αγοράς που θα ανακάµψει, αυτό θα 
είναι των επαγγελµατικών ακινήτων, όπου καταγράφεται και η 
µεγαλύτερη πτώση. Οι τιµές στα γραφεία έχουν µειωθεί 53%, στα 
καταστήµατα λιανικής κατά 52%, και στα βιοµηχανικά ακίνητα κατά 
53,8%.  
Σήµερα η ελληνική αγορά κινείται στο 15% της δυναµικότητάς της 
σε σχέση µε τα προ κρίσης επίπεδα. Παρά τη βελτίωση των 
προσδοκιών για την πορεία της οικονοµίας, η αγορά real estate 
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παραµένει σε αρνητικούς ρυθµούς, αφού έχει πολλά ανοικτά 
"µέτωπα". Τέτοια είναι, όπως είπε ο κ. Μητράκος, η ανάγκη 
αναπροσαρµογής των αντικειµενικών αξιών καθώς σήµερα τα 
ακίνητα υπερφορολογούνται, και φυσικά η εφαρµογή ενός 
σταθερού φορολογικού πλαισίου. 
Αρνητικά λειτιούργησε και το γεγονός ότι επί πολλά χρόνια το 
κόστος κατασκευής νέων ακινήτων παράµενε στα ύψη και όχι µόνο 
δεν µειωνόταν, αλλά παρουσίαζε και αύξηση. Χρειάστηκε να 
φτάσουµε στο 2012, να περάσουν δηλαδή τρία-τέσσερα χρόνια 
από την έναρξη της κρίσης, προκειµένου το κόστος κατασκευής να 
αρχίσει να υποχωρεί!  
Στο µέτωπο της φορολογίας, η Ελλάδα φιγουράρει ανάµεσα στις 
χώρες της ΕΕ µε την υψηλότερη φορολογία ακινήτων. Ενώ την 
περίοδο 2000-2010 οι φόροι αντιστοιχούσαν στο 0,8% των 
συνολικών φορολογικών εσόδων (κάτω δηλαδή από τον 
ευρωπαικό µέσο όρο), σήµερα έχουν εκτοξευθεί σε πάνω από 4%. 
Ενώ µεταξύ της περιόδου 2006 -2010 τα συνολικά φορολογικά 
έσοδα του ∆ηµοσίου από ακίνητα κινούνταν µεταξύ 1 – 1,5 δισ. 
ευρώ ετησίως, στην περίοδο 2012-2014 εκτοξεύθηκαν στα 3 - 3,5 
δισ. ευρώ ετησίως. 
Με βάση στοιχεία του ΟΟΣΑ για το 2012 οι φόροι στην ακίνητη 
περιουσία στην Ελλάδα αντιστοιχούσαν στο 2% του ΑΕΠ 
(βρισκόµαστε δηλαδή κοντά στο µέσο όρο του οργανισµού, που 
είναι 1,8%). 
 
 
…………………. 
 

 
Μείωση τελών στους επαγγελµατίες 

στο δήµο Θερµαϊκού  
 

 
Την πλήρη ικανοποίηση τους για την πρόθεση του δήµου να 
συµβάλλει στη µείωση των πάσης φύσεως τελών για τους 
επαγγελµατίες του δήµου Θερµαϊκού εκφράζουν οι εκπρόσωποι  
των επιχειρηµατιών της περιοχής, που συναντήθηκαν µε τον 
δήµαρχο Γιάννη Μαυροµάτη και τον αντιδήµαρχο Οικονοµικών 
Παναγιώτη Μήλιο. 
Στη συνάντηση ο δήµαρχος ανακοίνωσε στους εκπροσώπους των 
επαγγελµατιών τα εξής: 
Πρώτον, τη µείωση των τελών κοινοχρήστων χώρων από την 
1/1/2015. 
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∆εύτερον, τη µείωση των δηµοτικών τελών στις ευπαθείς οµάδες 
του πληθυσµού από την 1/1/2015. 
Τρίτον, τη λήψη απόφασης από το ∆ηµοτικό Συµβούλιο για την 
αναγκαιότητα η Κτηµατική Υπηρεσία του ∆ηµοσίου να µειώσει τα 
τέλη αιγιαλού, ώστε µε αυτό το «όπλο» ο δήµος και οι 
επαγγελµατίες να διαπραγµατευτούν τη µείωση µε την ΚΥ∆.  
Στο µεταξύ, ο δήµος θα εισπράττει µε την κατάθεση των 
δικαιολογητικών για την έκδοση άδειας µιας επιχείρησης το 30% 
των τελών κοινοχρήστων χώρων και το 50% των τελών αιγιαλού 
και για το υπόλοιπο ποσόν, εφόσον ξεπερνάει τα 200 ευρώ, θα 
δίνει τη δυνατότητα στον επαγγελµατία να το καταβάλει σε επτά 
ισόποσες µηνιαίες δόσεις.   
Από την πλευρά των επαγγελµατιών στη συνάντηση ήταν 
παρόντες: Ο πρόεδρος του σωµατείου καταστηµαταρχών 
επισιτιστικών επαγγελµάτων Θερµαϊκού Αντώνης Σαφλέκας, ο 
πρόεδρος των επαγγελµατιών και βιοτεχνών Επανοµής Αστέριος 
Τούλης και ο πρόεδρος των επαγγελµατιών και βιοτεχνών της 
Μηχανιώνας Στέλιος Σαραφίδης.        
Μετά τη συνάντηση ο δήµαρχος Γιάννης Μαυροµάτης δήλωσε: «Η 
νέα δηµοτική αρχή αντιλαµβάνεται την οικονοµική δυσκολία της 
εποχής και προσπαθεί να στηρίξει τους δηµότες και τους 
επαγγελµατίες, οι οποίοι µπορούν να συµβάλλουν στην ανάπτυξη 
της τοπικής οικονοµίας και στην αύξηση της απασχόλησης. Η 
συνεργασία µας µε τους εκπροσώπους των επιχειρηµατιών και 
των επαγγελµατιών θα είναι συστηµατική, ώστε οι συνθήκες για 
την άσκηση επαγγελµατικής δραστηριότητας στο δήµο Θερµαϊκού 
να βελτιώνονται συνεχώς».   
 
 
……………… 
 

 
 

Πληρώνει τα χρωστούµενα 
στους ιδιώτες το ∆ηµόσιο 

 
 
 
«Οι επαφές µου µε τους Ευρωπαίους εταίρους µε έχουν πείσει ότι 
όλοι θέλουν η Ελλάδα να πετύχει και για αυτό θα στηρίξουν την 
ελληνική κυβέρνηση. Αυτονόητα, η ελληνική κυβέρνηση θα 
συνεχίσει να εφαρµόζει µεταρρυθµίσεις που θα ενισχύουν 
περαιτέρω τις µακροπρόθεσµες προοπτικές της ελληνικής 
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οικονοµίας», τόνισε ο υπουργός Οικονοµικών Γκίκας Χαρδούβελης 
µιλώντας στην Ετήσια Οικονοµική ∆ιάσκεψη της Ελληνικής 
Ένωσης Επιχειρηµατιών. 
Ο κ. Χαρδούβελης αναφερόµενος στην οικονοµική κατάσταση της 
χώρας επισήµανε χαρακτηριστικά ότι «λίγα µένουν να κάνουµε 
ακόµα για να ξαναστηριχθούµε στα δικά µας πόδια, που όχι απλά 
πρέπει να είναι και σκοπός όλων, αλλά είναι και ο µόνος δρόµος 
για την ανάκαµψη. Αυτή η τελευταία διαδροµή, τα τελευταία µέτρα, 
µπορούν να καθορίσουν τι θα συµβεί στο µέλλον». 
Αναφερόµενος στις πρόσφατες αποφάσεις της ΕΚΤ για παροχή 
ρευστότητας, είπε ότι µας βοηθούν και «έχει ξεκινήσει µια σειρά 
Στοχευµένων Πράξεων Μακροπρόθεσµης Αναχρηµατοδότησης 
(TLTROs), Αγοράς Τιτλοποιηµένων ∆ανείων (ABS), Καλυµµένων 
Οµολογιών. Όλα αυτά βοηθούν τις ευρωπαϊκές τράπεζες και τελικά 
βοηθούν και τις ελληνικές τράπεζες». 
Επισήµανε ότι η εξάλειψη των διδύµων ελλειµµάτων του 
δηµοσιονοµικού και του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών 
επιβεβαιώνουν ότι τα βασικά οικονοµικά µεγέθη της ελληνικής 
οικονοµίας είναι ισχυρά. Είµαι βέβαιος ότι µακροπρόθεσµα, οι 
προοπτικές ανάπτυξης για την ελληνική οικονοµία θα βελτιωθούν 
ακόµη περισσότερο, πρόσθεσε. 
Ακόµα ανέφερε ότι οι διαρθρωτικές µεταρρυθµίσεις στις αγορές 
προϊόντων και υπηρεσιών θα ενισχύσουν την παραγωγικότητα, 
την ανταγωνιστικότητα και τις ιδιωτικές επενδύσεις ενώ ένα 
καλύτερο θεσµικό περιβάλλον -διευκόλυνση του επιχειρείν, πιο 
αποτελεσµατική δηµόσια διοίκηση- θα προσθέσει στη δυναµική 
ανάπτυξης και στην αύξηση της ζήτησης για εξαγωγές, αυξάνοντας 
τελικά και τη συµβολή των καθαρών εξαγωγών στην ανάπτυξη. 
Αναφερόµενος στο προσχέδιο του προϋπολογισµού, επισήµανε, 
µεταξύ άλλων, ότι υπάρχει η µείωση κατά 30% της έκτακτης 
εισφοράς αλληλεγγύης, και από φέτος των ασφαλιστικών 
εισφορών και η βελτίωση του πλαισίου ρυθµίσεων ληξιπρόθεσµων 
φορολογικών και ασφαλιστικών υποχρεώσεων. Σε ό,τι αφορά τις 
ληξιπρόθεσµες υποχρεώσεις του ∆ηµοσίου προς τον ιδιωτικό 
τοµέα, αποτελεί βασική µας προτεραιότητα η συνέχιση της 
διαδικασίας αποπληρωµής τους. 
Εκτίµησε ότι ως το τέλος του 2014 θα έχουν διατεθεί στην αγορά 
7,2 δισ. ευρώ για την εξόφληση υποχρεώσεων του ∆ηµοσίου προς 
ιδιώτες. Ο υπουργός Οικονοµικών τόνισε ότι «η εντυπωσιακή 
πορεία βελτίωσης του οικονοµικού κλίµατος σε συνδυασµό µε µια 
σειρά από αναβαθµίσεις, έχουν δώσει τη δυνατότητα και στο 
ελληνικό ∆ηµόσιο να βγει στις αγορές, πολύ νωρίτερα από ό,τι 
όλοι περίµεναν». 
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…………………. 
 

 
 

∆εν θα φορολογηθούν τα 
εταιρικά κινητά τηλέφωνα 

 
 
 
Τα εταιρικά κινητά τηλέφωνα δεν φορολογούνται, µε την 
προϋπόθεση ότι ο χρήστης έχει βεβαίωση του εργοδότη. Αυτό 
διευκρινίζει το υπουργείο Οικονοµικών, µετά τα δηµοσιεύµατα για 
φορολόγηση των εταιρικών κινητών τηλεφώνων. Κάνει δε λόγο για 
ενσυνείδητη διαστρέβλωση της πραγµατικότητας. 
Σύµφωνα µε την ανακοίνωση «τα προγράµµατα χρήσης κινητών 
τηλεφώνων που παρέχονται στους εργαζόµενους δεν 
φορολογούνται ανεξαρτήτως του ύψους τους, χωρίς να απαιτείται 
οποιαδήποτε άλλη ενέργεια του φορολογουµένου ή του εργοδότη 
του.  
»Ακόµη και σε περίπτωση υπέρβασης του κόστους του 
προγράµµατος χρήσης ούτε το υπερβάλλον ποσό φορολογείται, 
µε τη µόνη προϋπόθεση απλής βεβαίωσης του εργοδότη ότι και το 
υπερβάλλον αυτό ποσό αφορά σε επαγγελµατική χρήση». 
 
Η εγκύκλιος που προκαλεί έντονες αντιδράσεις 
 
Ένα χρόνο µετά την ψήφιση του φορολογικού νόµου 4172/13, το 
υπουργείο Οικονοµικών εξέδωσε ερµηνευτική εγκύκλιο για την 
εφαρµογή των διατάξεων βάσει των οποίων εργαζόµενοι που 
κάνουν χρήση εταιρικών τηλεφώνων,τους δίνονται δωροεπιταγές ή 
πιστωτικές κάρτες, τους πληρώνει ο εργοδότης τον παιδικό 
σταθµό του παιδιού τους, θα φορολογούνται επιπλέον καθώς 
θεωρούνται υπό προϋποθέσεις παροχές σε είδος και θα 
προσαυξάνουν το εισόδηµά τους. Οι διατάξεις έχουν εφαρµογή για 
εισοδήµατα που αποκτώνται από 1.1.2014 και µετά. 
Σύµφωνα µε το νέο νόµο, το ακαθάριστο εισόδηµα από µισθωτή 
εργασία και συντάξεις περιλαµβάνει τα πάσης φύσεως εισοδήµατα 
σε χρήµα ή σε είδος που αποκτώνται στο πλαίσιο υφιστάµενης, 
παρελθούσας ή µελλοντικής εργασιακής σχέσης. 
Έτσι, σύµφωνα µε την εγκύκλιο της Γενικής Γραµµατείας 
∆ηµοσίων Εσόδων, οποιεσδήποτε παροχές σε είδος που λαµβάνει 
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ένας εργαζόµενος ή συγγενικό πρόσωπο αυτού συνυπολογίζονται 
στο φορολογητέο εισόδηµά του από µισθωτή εργασία στην 
πραγµατική αξία τους, εφόσον η συνολική αξία των παροχών σε 
είδος υπερβαίνει το ποσό των 300 ευρώ ανά φορολογικό έτος. Ως 
αγοραία αξία νοείται το κόστος της παροχής που βαρύνει τον 
εργοδότη, αποδεικνύεται από τα κατά νόµο προβλεπόµενα 
δικαιολογητικά και καταχωρείται στα τηρούµενα βιβλία απεικόνισης 
συναλλαγών του. 
Σε αυτό το εισοδηµατικό όριο ανήκουν τα εταιρικά κινητά τηλέφωνα 
που δίνονται σε εργαζόµενους για να πραγµατοποιούν τηλέφωνα 
εκτός της εργασίας τους. Αντίθετα χωρίς όριο είναι παροχές όπως 
η παραχώρηση αυτοκινήτου, τα δάνεια, τα δικαιώµατα προαίρεσης 
απόκτησης µετοχών και η παραχώρηση κατοικίας.  
Στην έννοια των παροχών σε είδος που φορολογούνται ως 
εισόδηµα από µισθωτή εργασία εντάσσεται κάθε παροχή που 
χορηγείται στο µισθωτό, µε εξαίρεση τις παροχές που αποβλέπουν 
αποκλειστικά στην κάλυψη δαπανών ή αποκατάσταση ζηµιών του 
φυσικού προσώπου στα πλαίσια της εργασιακής του σχέσης και 
κατά την εκτέλεση της εργασίας του, οι οποίες ως εκ του είδους 
τους, βαρύνουν τον εργοδότη, οπότε στην τελευταία αυτή 
περίπτωση η παροχή αυτή δεν έχει τα χαρακτηριστικά του 
εισοδήµατος. 
Παροχές σε είδος, οι οποίες δεν θεωρούνται εισόδηµα από 
µισθωτή εργασία, είναι η χορήγηση ειδικών στολών εργασίας, η 
χορήγηση γάλακτος, η παροχή τροφής στο χώρο εργασίας, η 
χορήγηση θέσης στάθµευσης στο χώρο εργασίας κλπ. 
 
Το non paper µε τις 37 διευκρινίσεις 
 
Μετά τον σάλο που προκλήθηκε το υπουργείο Οικονοµικών 
εξέδωσε το µεσηµέρι της Τρίτης non paper, στο οποίο 
παρατίθνεται 37 διευκρινίσεις προς επεξήγηση της εγκυκλίου, ενώ 
εξηγείται και τι δεν φορολογείται. 
∆ιευκρινίζεται ότι για τους χαµηλόµισθους δεν τίθεται θέµα 
φορολογικής επιβάρυνσης, αφού οι παροχές αυτές προορίζονται 
κατά κανόνα για τα υψηλόβαθµα στελέχη που έχουν και 
µεγαλύτερη φοροδοτική ικανότητα. 
Επίσης, τονίζεται ότι δεν φορολογούνται παροχές σε είδος, οι 
οποίες δίνονται σε όλο το εργατοϋπαλληλικό προσωπικό µίας 
επιχείρησης, σύµφωνα µε επιχειρησιακή συλλογική σύµβαση 
εργασίας, δεδοµένου ότι οι συµφωνηµένες αυτές παροχές 
καλύπτουν τις εργασιακές ανάγκες των εργαζοµένων της 
επιχείρησης. 
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………………… 
 
 

Υπολογίζονται στο χρόνο ασφάλισης 
οι µέρες εργασίας µετά τη σύνταξη 

 
 
Υπολογίζονται στον χρόνο ασφάλισης οι µέρες εργασίας που 
πραγµατοποιήθηκαν µετά τη συνταξιοδότηση, σύµφωνα µε 
έγγραφο του ΙΚΑ. 
Απαραίτητη προϋπόθεση είναι η αναστολή καταβολής της 
σύνταξης, ενώ η αξιοποίηση του χρόνου αυτού γίνεται µόνο για 
κάθε 300 ηµέρες εργασίας. 
Για να προσµετρηθούν οι ηµέρες ασφάλισης µετά τη 
συνταξιοδότηση, απαιτείται η υποβολή σχετικής αίτησης, στις κατά 
τόπους υπηρεσίες του Ιδρύµατος. 
Ο προσδιορισµός του χρόνου αυτού στη σύνταξη, θα γίνεται µε 
απόφαση του διευθυντή της αρµόδιας. 
 
 
…………………… 
 
 

Αύξηση 4,8% των λιανικών 
πωλήσεων τον Ιούλιο 

 
 
Αύξηση 4,8% σηµείωσε ο όγκος των πωλήσεων στο λιανικό 
εµπόριο της χώρας τον Ιούλιο εφέτος, σύµφωνα µε τα στοιχεία της 
ΕΛΣΤΑΤ. 
Ειδικότερα, η ΕΛΣΤΑΤ κατέγραψε αύξηση του όγκου των 
πωλήσεων σε βιβλία- χαρτικά- λοιπά είδη δώρων κ.ά. (18,3%), 
ένδυση- υπόδηση (10,3%), καύσιµα και λιπαντικά αυτοκινήτων 
(3,9%), µεγάλα καταστήµατα τροφίµων (3,3%) και φαρµακευτικά- 
καλλυντικά (2,3%). Στον αντίποδα, µειώθηκε οι τζίρος σε τρόφιµα- 
ποτά- καπνό (6,7%), οικιακό εξοπλισµό (5%) και 
πολυκαταστήµατα (0,2%). 
Συγκεκριµένα, από την ΕΛΣΤΑΤ ανακοινώθηκαν τα εξής: 
Ο δείκτης όγκου (κύκλος εργασιών σε σταθερές τιµές), στο λιανικό 
εµπόριο, σηµείωσε αύξηση 4,8% τον Ιούλιο 2014 σε σύγκριση µε 
τον δείκτη του Ιουλίου 2013, ενώ σε σύγκριση µε τον δείκτη του 
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Ιουνίου 2014 σηµείωσε αύξηση 2,8%. 
Ο δείκτης κύκλου εργασιών (σε τρέχουσες τιµές), σηµείωσε 
αύξηση 1,5% σε σύγκριση µε τον δείκτη του Ιουλίου 2013, ενώ σε 
σύγκριση µε τον δείκτη του Ιουνίου 2014 σηµείωσε µείωση 0,7%. 
 
 
………………. 
 
 

 
Αισιοδοξία για την Ελλάδα 
από το… Στάνφορντ 

 
 
 
Μήνυµα αισιοδοξίας για την ανάπτυξη της επιχειρηµατικότητας 
στην Ελλάδα την κρίσης έστειλαν δύο καθηγητές του φηµισµένου 
αµερικανικού πανεπιστηµίου Στάνφορντ, οι οποίοι βρέθηκαν στην 
Ελλάδα και µίλησαν για την προώθηση των νεοφυών 
επιχειρήσεων (startups). 
«Τώρα είναι µια καλή στιγµή να ξεκινήσετε το δικό σας 
επιχειρηµατικό εγχείρηµα στην Ελλάδα. Σε λίγα χρόνια µην 
εκπλαγείτε αν υπάρχει ανταγωνισµός επιχειρήσεων για επενδύσεις 
στη χώρα σας» είπε ο Πίτερ Ζίµπελµαν, καθηγητής Μάνατζµεντ 
στο Stanford Graduate School of Business, από το βήµα της 
εκδήλωσης µε τίτλο «Οι Πραγµατικές ∆υσκολίες των Νεοφυών 
Επιχειρήσεων - Επιταγές Συµπεριφοράς για την Επιτυχία». 
«Ένα από τα κλειδιά της επιτυχίας είναι να βρείτε τους 
κατάλληλους πελάτες µε το µικρότερο δυνατό κόστος» τόνισε ο 
Τζιµ Λάτιν, καθηγητής Μάρκετινγκ στο ίδιο πανεπιστήµιο.  
«Στις πιο δύσκολες οικονοµικά συνθήκες δηµιουργήθηκαν µερικές 
από τις καλύτερες εταιρείες» ανέφερε ο Πίτερ Ζίµπελµαν, ο οποίος 
έχει µακρά εµπειρία στα επιχειρηµατικά κεφάλαια (venture 
capitals). 
«∆εν πρέπει να σταυρώσετε τα χέρια» προέτρεψε τους Έλληνες 
και πρόσθεσε: «Η στιγµή είναι κατάλληλη. Πιστέψτε το και - γιατί 
όχι; - µπορεί να επεκταθείτε και να γίνετε µια εταιρεία µε 
παγκόσµια προβολή». 
Στη συνέχεια, προειδοποίησε - µε εύσχηµο τρόπο - τους 
επίδοξους επιχειρηµατίες στην Ελλάδα να είναι προετοιµασµένοι 
να αντιµετωπίσουν τη γραφειοκρατία και την πολυνοµία (όντας, 
προφανώς, καλά πληροφορηµένος για την ελληνική 
πραγµατικότητα). «∆εν λέω να πάρετε τις εταιρείες σας και να 
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φύγετε! Όµως όταν βρίσκετε έναν τοίχο, πρέπει να τον γκρεµίζετε 
ή να τον παρακάµπτετε», σηµείωσε. 
 
Το µυστικό της επιτυχίας 
 
Ποιο είναι το µυστικό της επιτυχίας; «Μια πολύ καλή ιδέα», κατά 
τον καθηγητή Ζίµπελµαν. «Εάν δηµιουργήσεις κάτι ξεχωριστό, κάτι 
που έχει αξία για τον πελάτη, τότε οι επενδυτές θα έρθουν από 
µόνοι τους σε εσένα». 
«Αναρωτηθείτε: ‘’ποια ανάγκη προσπαθώ να ικανοποιήσω που 
δεν ικανοποιείται πλήρως από την αγορά;’’ Και προχωρήστε αν 
σας ικανοποιεί η απάντηση» είπε ο ∆ρ Ζίµπελµαν και πρόσθεσε: 
«Με ρωτούν: ‘’Και πού ξέρω ότι η ιδέα µου αξίζει;’’. Κι εγώ µε τη 
σειρά µου τους ρωτάω: ‘’Είναι η ιδέα σου 10 φορές καλύτερη από 
αυτές που έχουν ήδη υλοποιηθεί στην αγορά;’’. Πρέπει να είστε 
πάντα µία τάξη µεγέθους πιο πάνω από τον ανταγωνισµό και να 
απαντάτε στα επόµενα βήµατα των ανταγωνιστών σας µε νέες, 
καλύτερες ιδέες», επισήµανε ο καθηγητής. 
Ακολούθως, προειδοποίησε τους επίδοξους επιχειρηµατίες ότι ο 
δρόµος τους δεν θα είναι πάντα εύκολος: «Κάποιοι δεν θα 
πιστέψουν στην ιδέα σας. Θα σας πουν ότι έχει ξαναγίνει. Καµιά 
φορά είναι καλό να τους ακούτε. Το θέµα είναι να βρείτε τους 
κατάλληλους επενδυτές». 
Λίγο πριν κλείσει την εισήγησή του, ο Πίτερ Ζίµπελµαν 
αναφέρθηκε στην ευεργετική σηµασία της… αποτυχίας. «Πρέπει 
να είστε έτοιµοι να αποτύχετε. Να έχετε όρεξη για αποτυχία! Οι 
περισσότερες από τις ιδέες σας θα αποτύχουν. Να είστε έτοιµοι γι’ 
αυτό και να µην το βάζετε κάτω. Μαθαίνοντας θα πάτε µπροστά. 
Να ακούτε όλες τις συµβουλές, αλλά να εφαρµόζετε µόνο αυτές 
που λέει η καρδιά σας ότι είναι σωστές» κατέληξε. 
 
«Μετατρέψτε τις επαφές σας σε πελάτες» 
 
«Ως επιχειρηµατίας πρέπει να λύνεις ένα πρόβληµα µε το προϊόν 
σου και οι πελάτες, αντίστοιχα, να βρίσκουν τη λύση που ζητούν 
στο προϊόν σου. Με άλλα λόγια, πρέπει να ικανοποιείς τις 
προσδοκίες τους» είπε, από την πλευρά του, ο καθηγητής 
Μάρκετινγκ Τζιµ Λάτιν, δίνοντας ιδιαίτερο βάρος στην τεχνική της 
απόκτησης πελατών (costumer acquisition). 
«Πολλές φορές µια νεοφυής επιχείρηση δεν έχει κεφάλαια για 
διαφήµιση και µάρκετινγκ. Όµως πρέπει να προσελκύσει πελάτες. 
Αυτό θα το καταφέρει µετατρέποντας τις επαφές της σε πελάτες» 
τόνισε και πρόσθεσε: «Πρέπει να µάθετε πώς σκέφτονται και πώς 
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αντιδρούν οι άνθρωποι. Τότε µόνο θα µπορέσετε να τους 
κατακτήσετε και να τους κάνετε πελάτες σας». 
Στη συνέχεια αναφέρθηκε στη σηµασία του ∆ιαδικτύου στην 
ανάπτυξη µιας επιχείρησης, καλώντας τους νέους επιχειρηµατίες 
«να δουν κάθε χρήστη του Ίντερνετ ως έναν άνθρωπο που έχει 
λόγο να µοιραστεί το δίκτυό του µε τους φίλους του». 
«Θα σας δώσω ένα παράδειγµα: η γυναίκα µου κι εγώ γιορτάσαµε 
πρόσφατα 35 χρόνια γάµου και πήγαµε στο βόρειο Σαν 
Φρανσίσκο. Εκεί ανακαλύψαµε ένα παλιό, µικρό οινοποιείο και 
ήπιαµε εξαιρετικά κρασιά. Όταν έγραψα για την εµπειρία µου στο 
facebook, είδε την ανάρτηση ένας φίλος µου και επισκέφθηκε αυτό 
το οινοποιείο. Όπως µου είπε, δοκίµασε εκεί το καλύτερο κρασί 
στον κόσµο και σήµερα ξοδεύει 600 δολάρια τον χρόνο για να του 
στέλνουν από εκεί κρασιά! ∆εν θα είχε βρει ποτέ αυτή την 
επιχείρηση, αν εγώ δεν είχα κάνει αυτή την ανάρτηση», κατέληξε ο 
Τζιµ Λάτιν. 
 
  
 

………………….. 

 

 

Tο Επαγγελµατικό Επιµελητήριο Θεσσαλονίκης πληροφορεί τα 

µέλη του 

ότι Τρίτη και Πέµπτη κάθε εβδοµάδα 
 

από τις 7µµ έως  τις 8.30 µµ 
 

θα βρίσκονται στα γραφεία της Αναπτυξιακής Εταιρίας 
 

« ο Σύµβουλος του Επαγγελµατία » 
 

Αριστοτέλους  27 – ισόγειο τηλ. 2310.227390 
 

Οι κκ. Ιωάννης  Σωπασής Οικονοµολόγος, τ. ∆/ντής του ΙΚΑ,  
Σύµβουλος Εργασίας και 

 
Ιωάννης ∆όβελος Οικονοµολόγος-Φοροτεχνικός Α. Τάξης,  

 
Πρόεδρος Ένωσης Φοροτεχνικών Θεσσαλονίκης, 
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για να παρέχουν δωρεάν συµβουλές σε ασφαλιστικά και  

 
φορολογικά  θέµατα που απασχολούν τους Επαγγελµατίες 

µέλη του. 
 

Τα ερωτήµατα µπορούν να διατυπώνονται και στα 
 

τηλεφωνά 800 11 151515 & 2310 227390 καθηµερινά από 9πµ 
έως 4µµ. 


